
OMLAZENÉ KULTURNÍ SRDCE OPOČNA

Jedna z nejkrásnějších budov v našem městě, v  jádru renesanční, 
na povrchu barokní, číslo popisné 2, se opět dostává do centra po-
zornosti. Proč právě teď?
 Z mnoha důvodů. Tím nejjednodušším je fakt, že již začalo nové 
programové období Evropských fondů, a pokud máme efektivně 
čerpat evropské peníze na rozkvět našeho města, musíme mít jas-
no, co budeme dělat. Dalším důvodem je smutná skutečnost, že 
tato cenná a zákonem chráněná památka po předcích už několik 
desetiletí spí a neslouží žádnému obecnému prospěchu. Opočno 
se pomalu, ale jistě stává kulturním centrem podorlického regio-
nu. Stále mu však chybí pevný bod, prostor vytápěný, prosvětlený, 
přívětivý v každé roční době pro všechny místní i přespolní. Sou-
časné zastupitelstvo ukázalo, že se dá lecjaký oříšek zvládnout, 
když se chce, tak proč neprobudit k životu nové kulturní srdce 
Opočna.

Co čp. 2 představuje?
Pro každého něco jiného. Jako úřední budovu pro správu panství 
Colloredo-Mansfeldů v 18. století ji už nepamatujeme nikdo. Ně-
kdo ji mohl zažít jako budovu soudu s věznicí, protože tak dům 
sloužil od poloviny 19. století až do roku 1947. Po válce si ji asi pa-
matujete jako Výzkumný ústav lesnický, jako knihovnu, nebo jako 
sídlo Veřejné bezpečnosti a možná jste bydleli v některém z bytů. 
Určitě máte v živé paměti sedmdesátá a osmdesátá léta, kdy jste 
si zde mohli dát večeři u sklenky vína. Nebo jste tu dokonce slavili 
svatbu? Ať tak či tak, tenhle dům s námi prochází historií a něco mu 
dlužíme. Měli bychom mu vrátit smysl. dokončení na straně 2

N A  Z L A T O  B O H U Ž E L  N E D O S Á H L I

V pátek 7. března se v Opočně odehrál zápas, který se dá označit jako 
fi nálový  duel. Perličkou je, že tento souboj se odehrál mezi dvěmi 

„spřátelenými“ týmy Opočna a Semechnic a byl tedy označen jako 
derby. Pro opočenské bohužel nedopadl dobře, a tak po výhře 5:4 

„ukořistili“ pohár předsedy výkonného výboru Královéhradeckého 
svazu ledního hokeje semechničtí hokejisté. Na zápas a celou sezó-
nu jsme se zeptali kapitána Opočna Míly Škrabala. str. 12

O P O Č E N Š T Í  O C H O T N Í C I  C H Y S T A J Í 
N A  D U B E N  P R E M I É R U

Divadlo Kodym si po úspěšné operetce Srdce v rákosí připravilo 
trampskou komedii Slunce nad řekou. Tento muzikál můžete vi-
dět 4. dubna 2014 od 19 hodin v Kodymově národním domě. Hru 
režíruje Josef Machač, který se s námi podělil nejen o zážitky z pří-
prav. str. 9
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Už tradičně se 4. března konal na Kupkově náměstí masopustní rej. Jak se ho děti z mateřské školy zhostily, čtěte na straně 6. foto: Olga Stojanová
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BUDOVA ČP. 2 NA TRČKOVĚ NÁMĚSTÍ – 
OMLAZENÉ KULTURNÍ SRDCE OPOČNA

Dokončení z titulní strany

Co by zde mohlo být
Jsme na začátku příprav, zatím je možné všechno, co si vymyslíme. 

Zastupitelstvo dělá první krok a navrhuje toto:
– hudební síň
– výstavní síň, galerii
– muzeum se stálými i dočasnými expozicemi vč. soukromých sbírek
– muzeum sokolnictví
– obřadní síň
– prostor pro komorní akce typu autorská čtení, besedy
– knihovna
– science centrum
– malý pivovar s vlastní „koštovnou“
– kavárna s cukrárnou s možností oběda
– bytové či ubytovací kapacity

Jak se dnes staví
Budovat dnes něco velkorysého, co by přetrvalo věky, je nesmír-
ně obtížné. Zákony pro obce jsou nastaveny tak, aby se soutěžilo 
o každou dodanou žárovku, aby se vše postavilo a opravilo co nej-
levněji, hledáme nejlevnější dodavatele, od nejlevnějších materiálů 
po nejlevnější řemeslníky. Cena, cena a cena. To mne neskutečně 
rozčiluje. Zde máme historicky cenné budovy, památky evropské-
ho významu, na kterých šetříme, aby si přátelé hlídačů státní kasy 
mohli postavit své kýčovité vily?

Ladislav Lábus
Osobně jsem oživení čp. 2 probíral s jedním z nejuznávanějších 
českých architektů, profesorem a děkanem na Fakultě architek-
tury ČVUT Ladislavem Lábusem. Rekonstruoval např. Jízdárnu 
Pražského hradu, Palác Langhans v Praze či Hotel Karlov v Bene-
šově. Souhlasil a na tuto práci se těší. O jeho schopnostech a talen-
tu nikdo nepochybuje, ale má jistou nevýhodu – je drahý. 
 Vypracoval by pro nás i pro památkáře projekt – pečlivou studii 
a stavební přípravu, která by z čp. 2 udělala architektonický skvost, 
o tom jsem přesvědčen. S dobrým projektem by se daly sehnat ev-
ropské peníze a rekonstrukce by se mohla realizovat. Nové kultur-
ní srdce Opočna by mohlo zářit a sloužit novému poslání. Ale něco 
by to stálo.

A tak tento článek zakončím otázkami na vás, Opočeňáky. Dává 
vám smysl budovat zde něco výjimečného, za čím by jezdili lidé 
z širokého okolí, a přitom by to sloužilo i vašim potřebám? Chtě-
li byste se nadechnout a odpočinout si v omlazeném kulturním 
srdci Opočna? 
 Ty otázky zní návodně, ale berte je vážně. Nechci tady cosi vy-
tvářet proti vaší vůli. Těším se, až si s vámi zanedlouho podeba-
tuji už nad konkrétními návrhy. 
 Štěpán Jelínek, starosta

Na www.opocno.cz jsme pro vás 
připravili malou prohlídku interiéru 
budovy. Můžete tak nahlédnout do 

míst, která jsou veřejnosti nepřístupná. 
Hledejte v sekci fotogalerie.

z p r á v y  z  r a d n i c e  —

TRŽNÍ ŘÁD MĚSTA UPRAVJE ČTVRTEČNÍ TRHY 
I PODOMNÍ PRODEJ

Má město Opočno schválen tržní řád?
Ano, město Opočno má schválen tržní řád. Tržní řád města Opoč-
na byl schválen radou města formou nařízení obce.

Které oblasti řeší tržní řád?
Tržní řád řeší hlavně čtvrteční trhy na Kupkově náměstí, jaké zbo-
ží a za jakých podmínek zde může být prodáváno. Dále řeší povin-
nosti prodejců, jak má být označeno prodejní nebo tržní místo, jak 
má být vybaveno tržní nebo prodejní místo a zásady prodeje zboží 
v souladu s veterinárními a hygienickými předpisy.

Řeší tržní řád i podomní prodej?
Ano, tržní řád zakazuje podomní a pochůzkový prodej. Ale přes-
to chceme upozornit občany, hlavně starší generace, aby pokud 
možno neotvírali cizím lidem a tyto lidi nevpouštěli do svého sou-
kromí. Komu otevřete dveře a vpustíte ho do svého soukromí, je 
pouze vaše rozhodnutí a také vaše zodpovědnost.

Je nějaká činnost, na kterou se tržní řád nevztahuje?
Tržní řád se nevztahuje na výstavní akce, na zásilkový prodej, na 
výkup kůži a na čištění peří, na prodej zboží při kulturních a spor-
tovních akcích konaných na území města povolených nebo pořá-
daných městem. Dále se tržní řád nevztahuje na povolené, pře-
dem nahlášené sbírky.  (er)
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Z A Č A L A  D R U H Á  A U K C E  E N E R G I Í . 
Z J I S T Ě T E ,  Z D A  U Š E T Ř Í T E

Jak jsme již avizovali, dne 17. 3. bude zahájen sběr podkladů pro 
účast ve druhém kole e-aukce pro výběr dodavatele energií pro 
občany. Na přelomu roku došlo ke snížení cen elektřiny, ale první 
dva měsíce tohoto roku ukazují, že touto cestou je možno ceny 
ještě nemálo ovlivnit.
 Na základě zkušeností z prvního kola jsme tentokrát proved-
li pár změn. Své podklady (kopie vyúčtování a smlouvy se sou-
časným dodavatelem) budete moci po dobu třech týdnů, tzn. 
počínaje 17. 3. až do 4. 4., nosit do Informačního centra města 
v budově Městského úřadu v Opočně, kde je spolu s kontaktem 
na svou osobu ponecháte. Nebudete podepisovat žádný smluv-
ní vztah nebo závazek. Po ukončení sběru si podklady převezme 
společnost realizující e-aukci a provede analýzu vašeho smluvní-
ho vztahu. Vyřadí smlouvy, které z nějakého důvodu nemohou do 
e-aukce, a spojí se telefonicky s každým zájemcem, aby jej infor-
movali o dalším postupu a možné úspoře. Teprve po oboustran-
ném odsouhlasení bude následně zájemce do e-aukce zařazen.
 Odpadnou tak řady na kontaktním místě a realizátor se tak vy-
varuje i případných chyb, které mohou vzniknout nedostatkem 
času při sběru podkladů. Po celou dobu sběru bude na telefonním 
čísle 778 076 008 pracovník realizátora e-aukce, aby mohl zod-
povědět vaše případné dotazy.
 Věříme, že stejně jako v prvním kole vám tento krok přinese 
tolik potřebné úspory.  (jk)

Podklady pro e–aukci můžete nosit do informačního 
centra do 4. dubna. Případné dotazy zodpoví pracovník 

realizátora aukce na tel. čísle 778 076 008

z jednání  rady —

– Rada města schválila smlouvy o příspěvcích pro místní spolky 
na rok 2014. 

– Rada města schválila uzavření rámcové smlouvy a smlouvy 
o příspěvku pro Agenturu domácí péče České Meziříčí, která 
bude zajišťovat činnost pečovatelské služby v Opočně, a to 
v druhé polovině roku 2014.

– Rada města schválila záměr na využití objektu bývalé zámecké 
vinárny s hotelem a soudu v budově čp. 2 na Trčkově náměstí.

– Rada města schválila podání žádosti do grantového progra-
mu nadace ČEZ, a to na obnovu alejí v Opočně, podél bývalé 
cesty ze Švamberku k Semechnicím. 

– Rada města schválila realizaci opravy kovaného plůtku u po-
mníčku v Čánce.

– Rada města schválila přípravu žádosti o dotaci na změnu vy-
tápění objektu základní školy čp. 313 (nad poštou).

– Rada města schválila tisk kalendáře s obrázky B. Tymichové 
pro rok 2015.

novela občanského zákoníku —

NÁJEM BYTU A NOVÝ OBČANSKÝ ZÁKONÍK

Nový občanský zákoník účinný od 1. 1. 2014 obsahuje speciál-
ní ustanovení pro nájem bytu a nájem prostor sloužících k pod-
nikání. Nová úprava tedy nahrazuje rovněž zákon č. 116/1990 
Sb., o nájmu a podnájmu nebytových prostor. Nový občanský 

zákoník opouští právní konstrukci, dle které o tom, zda se jed-
ná o byt nebo nebytový prostor, rozhoduje obsah kolaudační-
ho souhlasu nebo kolaudačního rozhodnutí vydaného staveb-
ním úřadem. Dle nové právní úpravy bude rozhodující účel 
užívání nemovitosti. Pokud je nájem dojednán za účelem by-
dlení, jedná se o nájem bytu, ačkoliv dle kolaudačního rozhod-
nutí prostor není kolaudovaný jako byt. Stejně bude platit, že 
v případě, že prostory budou pronajaty za účelem provozování 
podnikatelské činnosti, je třeba aplikovat pravidla o nájmu 
prostor k podnikání, ačkoliv dle kolaudačního rozhodnutí se 
nejedná o prostory k provozování podnikatelské činnosti. Toto 
rozlišení má význam z hlediska práva a povinností nájemce 
a pronajímatele a zejména ukončování nájemních vztahů. 
 Při uzavírání smluv o nájmu bytů je i nadále vyžadována 
písemná forma. Neplatnosti ústně uzavřené smlouvy se 
může ovšem dovolávat pouze nájemce. Jedná se tedy o posí-
lení postavení nájemce. Rovněž bude platit, že pokud nájem-
ce fakticky užívá byt po dobu tří let, smlouva se považuje za 
uzavřenou.

Povinnosti nájemce
 Nájemce je povinen užívat byt řádně a v souladu s nájemní 
smlouvou. Musí také dodržovat pravidla obvyklá pro chování 
v domě a rozumné pokyny pronajímatele pro zachování po-
řádku v domě. Nezpůsobí-li to zvýšené zatížení pro byt nebo 
dům (např. zvýšené množství osob v domě, hluk, prach, pach 
apod.), může nájemce v bytě i pracovat nebo podnikat.
 Pronajímatel má právo požadovat, aby v bytě žil jen takový 
počet osob, který je přiměřený velikosti bytu a nebrání tomu, 
aby všechny osoby mohly byt řádně užívat a žít v hygienicky 
vyhovujících podmínkách. K upevnění tohoto práva má pro-
najímatel právo vyhradit si v nájemní smlouvě souhlas s přije-
tím další osoby do bytu. To neplatí, jedná-li se o osobu blízkou 
anebo o další případy zvláštního zřetele hodné. Přijme-li ná-
jemce do své domácnosti další osobu, je povinen tuto změnu 
pronajímateli oznámit, a to bez zbytečného odkladu. Neozná-
mí-li nájemce pronajímateli změnu ani do dvou měsíců ode 
dne, kdy tato změna nastala, má se za to, že hrubě porušil svoji 
povinnost, což může být následně důvodem pro výpověď z ná-
jmu ze strany pronajímatele.

Kdo může podat výpověď a z jakých důvodů
 Výpověď z nájmu bytu může podat jak pronajímatel, tak ná-
jemce. Výpověď musí být písemná a musí být doručena druhé 
smluvní straně. Výpovědní lhůta začíná běžet od prvního dne 
kalendářního měsíce následujícího poté, co výpověď došla 
druhé straně. Nově je podmínkou platnosti výpovědi, kterou 
podá pronajímatel, poučení nájemce o jeho právu vznést proti 
výpovědi námitky a navrhnout přezkoumání oprávněnosti vý-
povědi soudem. Jestliže tak pronajímatel neučiní, je výpověď 
z nájmu bytu neplatná.
 Zásadně lze vypovědět nájem na dobu neurčitou, nájem na 
dobu určitou může být vypovězen pouze ze zvláštních důvodů. 
Nájemce může vypovědět nájem na dobu určitou v případě po-
psaném v § 2287 nového občanského zákoníku. Bez ohledu na 
to, jestli se bude jednat o smlouvu uzavřenou na dobu určitou 
či neurčitou, bude moci pronajímatel vypovědět smlouvu o ná-
jmu bytu s tříměsíční výpovědní dobou z těchto důvodů:

– poruší-li nájemce hrubě svou povinnost vyplývající z nájmu
– je-li nájemce odsouzen pro úmyslný trestný čin spáchaný na 
pronajímateli nebo členu jeho domácnosti nebo na osobě, kte-
rá bydlí v domě, kde je nájemcův byt, nebo proti cizímu majet-
ku, který se v tomto domě nachází
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– má-li být vyklizen, protože je z důvodu veřejného zájmu po-
třebné s bytem nebo domem, ve kterém se byt nachází, naložit 
tak, že byt nebude možné vůbec užívat

– je-li tu jiný obdobně závažný důvod pro vypovězení nájmu
Kromě výše uvedených důvodů může pronajímatel ukončit 
smlouvu o nájmu bytu s tříměsíční výpovědní dobou také z ji-
ných, v zákoně uvedených, důvodů.

Nájemce může podat návrh výpovědi soudu
Nový občanský zákoník již nerozlišuje výpovědní důvody s při-
volením soudu a bez přivolení soudu. Namísto toho je to na-
opak nájemce, který musí, v případě, že s výpovědí nesouhlasí, 
podat návrh soudu, aby přezkoumal, zda je výpověď oprávně-
ná. Lhůta pro podání návrhu soudu je dva měsíce ode dne, kdy 
byla nájemci výpověď doručena.
 Nový občanský zákoník umožňuje pronajímateli, aby mohl 
za určitých podmínek vypovědět smlouvu bez výpovědní doby 
a požadovat, aby mu nájemce bez zbytečného odkladu, nejpoz-
ději do jednoho měsíce od skončení nájmu, byt odevzdal. Toto 
právo má pronajímatel tehdy, jestliže nájemce poruší svou po-
vinnost zvlášť závažným způsobem. Nový občanský zákoník 
pak uvádí demonstrativní výčet toho, co lze považovat za po-
rušení povinnosti zvlášť závažným způsobem. Půjde zejména 
o situaci, kdy:

– nájemce nezaplatí nájemné a náklady na služby za dobu ales-
poň tří měsíců

– nájemce poškozuje byt nebo dům závažným nebo nenapravi-
telným způsobem

– nájemce způsobuje jinak závažné škody nebo obtíže pronají-
mateli nebo osobám, které v domě bydlí

– nájemce užívá byt jiným způsobem nebo k jinému účelu, než 
bylo ujednáno

Nový občanský zákoník nepřejímá dosavadní úpravu bytových 
náhrad. Pronajímatel není povinen hledat nájemci náhradní 
byt či ubytování. Tato povinnost přechází na nájemce. (Fi)

s p o l e č e n s k á  k r o n i k a  —

Ve čtvrtek 6. 3. 2014 oslavil významné životní jubileum pan 
Tomáš Fábera. Město Opočno by mu touto cestou rádo po-
děkovalo za dlouholetou spolupráci, ochotu a pomoc při 
realizaci divadelních, loutkových a dalších kulturních akcí 
v Opočně a popřálo hlavně zdraví, životní elán a spoustu 
optimismu do dalších let.

za město Opočno Šárka Škrabalová 

V Ý Z N A M N É  J U B I L E U M  O S L A V I L I :
Valéria Zavoralová 17. 2. 1934
Luděk Chroust 22. 2. 1928
Františka Rottová 26. 2. 1921
Helena Kricnarová 27. 2. 1926
Miroslav Čuda 27. 2. 1920
Josef Krunčík 1. 3. 1928
Luděk Svoboda 2. 3. 1927
Věra Klofandová 6. 3. 1933
Hana Kašparová 7. 3. 1934
Eva Hvězdová 10. 3. 1931
Josef Zahálka 11. 3. 1924
Danuška Fišerová 14. 3. 1927

P L E S  M Ě S T A  U K O N Č I L 
P L E S O V O U  S E Z Ó N U

Jaro je tady a plesová sezóna pomalu končí. Ples města ukon-
čil tento maraton plný krásných zážitků. Program nabitý hud-
bou a tancem dokázal přilákat do Kodymova národního domu 
opravdu plný sál vás všech, kteří rádi tančíte a bavíte se. Ni-
kdo se nenudil, spíše naopak. Trochu jste nám vytýkali, že vše 
nestíháte. 
 Paní Stojanové, která se postarala o program a organizaci, 
moc děkuji. Nic nenechala náhodě. Vše ladilo, jak má být. Ples 
zahájily naše mažoretky. Děvčata byla kouzelná, moc jim to 
slušelo. Pak vstoupil do sálu „smrťák“ alias DJ Rockstar, který 
svým vystoupením rozesmál a pobavil celý sál. Lukáš a Valentin-
ka, dvě jména, která už neodmyslitelně patří k plesu. Oba trénují 
v taneční škole Krok. Úžasně se doplňovali a krásně se na ně dí-
valo. Zatančili nám tance v latinsko-americkém stylu. K posle-
chu a tanci hrála skupina Dynamic. 
 O to, abychom měli co pít a jíst, se postaral pan Eliáš a velkou 
pomocnicí byla i paní Barvířová, která spolehlivě obstarala pro-
voz Kodymova národního domu. Poděkování patří paní Stejska-
lové a paní Jiruškové, které trpělivě odebíraly a zase vracely naše 
svršky v šatně. Vždy s námi vydrží až do samého konce. 
 Ceny byly rozdány, všichni odcházeli spokojeni, a to je pro nás 
ta největší odměna. Všichni víme, že i tombola znamená spoustu 
starostí. O toto se postarala všechna děvčata z městského úřadu. 
Skvělá práce – děvčata, děkuji. Hlavním sponzorem byla společ-
nost Bohemilk a ochutnávat jste mohli výborné koláče z Marty. 
 Co dodat na závěr? Z vašich ohlasů už teď víme, že se vám 
pokusíme na příští rok připravit zase něco nového, a budeme se 
těšit, že se s vámi zase uvidíme. Přeji vám krásné jaro a přijďte za 
námi ven na další akce, které pro vás připravujeme. 
 místostarostka Šárka Škrabalová

z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

P R O D E J  V Y Ř A Z E N Ý C H  K N I H

V knihovně máte opět možnost zakoupit vyřazené knihy – cena jed-
noho kusu je pouhé tři koruny. Výprodej probíhá ve výpůjčních ho-
dinách. Bližší informace vám rádi poskytneme přímo v knihovně. 
 Těšíme se na vaši návštěvu!

K N I Ž N Í  N O V I N K Y

Oddělení pro dospělé
– Stanislav Češka: Případ nitravské mince 
 Historická detektivka. 

– Robert Galbraith: Volání kukačky. Detektivka. 
– Dalibor Janek: Jan Kopecký – Krotitel Fábií. Biografi e. 
– Václav Junek: Pasovský případ císaře Rudolfa II. 
 Poslední měsíce panování císaře. 

– Lisa Kleypas: Duhová ulice. Román. 
– Paul Knight: Neuvěřitelná rybářská dobrodružství 
 Skutečné příběhy z jezer, řek i moří. 

– Olga Matušková: Waldemar a Olga. Zákulisí našeho života 
 Autobiografi cké vzpomínky. 

– Adler Olsen: Složka 64. Krimi. 
– Stanislava Pecková: Aristokratky 
 Každodenní život a příběhy mladých českých šlechtičen. 

– Karolína Rychtecká: Divoký leknín. Román. 
– Thomas Thiemeyer: Koróna. Thriller. 
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Oddělení pro děti
– Darcey Bussell: Malá baletka 5. – Ela a dobrá víla
 Pro mladší dívky.

– Urban, Urbanová: Deník malé blondýnky – Na prázdninách
 Deníkové zápisky. 

– Tereza Říčanová: Velikonoční knížka
 Naučná literatura.

– Miloš Kratochvíl: Pes nám spadla
 Bláznivé básničky.

– Claudine Desmarteau: Gustíkovy patálie
 Humorné příběhy.

– Daniela Krolupperová: Makej, makaku!
 Příběhy ze ZOO.

– Petr Chudožilov: Příliš mnoho andělů
 Fantastické příběhy.

– Jaroslav Vrchlický: Začarovaný tatrmánek
 Poezie pro děti.

– Vhrsti: Chci být dospělý
 Pro nejmenší.

– Renáta Fučíková: Ludmila, Václav a Boleslav
 Historické příběhy.

– Arnošt Goldfl am: Sny na dobrou noc
 Pohádky.

– Rezková, Urbánek: Hurá na kajak!
 Vodácké dobrodružství.

Dubnové akce na dětském oddělení
Výstavka: Albert Uderzo. Soutěž: Můj domov
Tvořivá dílna:  Kuřátko (probíhá v půjčovní dobu – pondělí 
a středa 12–16.30)
 
Kompletní přehled všech nových knih naleznete na stránkách 
knihovny www.opocno.cz/knihovna On-line katalog, Sezna-
my a novinky. 

Více informací najdete na webových stránkách www.opocno.
cz/knihovna, na našem facebookovém profi lu a samozřejmě 
u nás v knihovně.   (ms)

z  o p o č e n s k ý c h  š k o l  —

S T U D I J N Í  Z Á J E Z D  D O  A N G L I E

Jedna z nejočekávanějších událostí ve školním roce se odehrála 
4.–9. března. Zájezd do Anglie a do Paříže byl pro většinu spl-
něný sen. V úterý ráno jsme s úsměvy na tváři sledovali, jak se 
Kupkovo náměstí zaplňuje dětmi. Nastoupili jsme do autobusu 
plni očekávání, co všechno prožijeme. V noci jsme projížděli Ně-

meckem, Belgií a Francií do Calais a nakonec trajektem přes La 
Manche do anglického Doveru. Kolem osmé hodiny ranní jsme 
dorazili do Londýna a byli ohromeni jeho krásou. Viděli jsme Big 
Ben a Parlament, London Eye, Buckinghamský palác a prohlédli 
jsme si dokonce fotbalový klub Chelsea! Jeli jsme metrem, byli na 
Trafalgarském náměstí a viděli spoustu dalších památek a zají-
mavostí. Vyčerpaní cestou a prohlídkou Londýna jsme zavítali do 
londýnských rodin, seznámili jsme se s nimi a pustili se do jídla.
 Druhý den jsme navštívili anglický venkov, procházeli se po 
křídových útesech blízko Eastbourne, prohlédli si obří mořské 
akvárium a nakupovali v Brightonu. Další ráno jsme se rozloučili 
s našimi milými rodinami a po zastávkách ve městech Roches-
ter a Canterbury jsme zamířili do Francie. V sobotu nás uvítalo 
romantické město Paříž! U Eiffelovy věže se naše fotoaparáty té-
měř nezastavily. Všichni překonali 669 schodů do 2. patra, někdo 
se vyvezl až úplně nahoru. Stálo to za to! Prohlédli jsme si také 
Notre-Dame, Louvre, projeli se lodí po Seině. Zjistili jsme také, 
že se sešla úžasná parta! Vznikla nová přátelství a přivezli jsme si 
mnoho zážitků.  Terezie Sazimová a Štěpánka Dvořáková

JARO S HUDBOU A TANCEM

Vše má svůj čas. Jaro, které nám letos začalo ťukat na dveře neče-
kaně brzy, je časem, kdy se každoročně hlásí ke slovu Jarní kon-
cert ZUŠ Opočno. Ovšem říci, že se hlásí ke slovu, není přesné. 
Ve skutečnosti na něm bude znít slov málo, o to více prostoru 
dostane hudba a tanec. 
 Při pozvánkách na koncerty většinou jmenujeme žáky už od-
rostlejší, především absolventy, jejichž výkony se mnohdy blíží 
výkonům studentů konzervatoří. Tentokrát děláme výjimku. Na 
koncertě se představí vítěz letošního okresního kola ve hře na 
housle Josef Souček, a ten zdaleka nepatří k odrostlejším žákům. 
Naopak, v soutěži patřil mezi nejmladší účastníky. Přesto porotu 
zaujal natolik, že mu bez váhání udělila první místo s postupem. 
Nyní ho čeká krajské kolo, do té doby bude pilně cvičit. Doma, 
ve škole (se svou učitelkou Dagmar Prokopovou), i na veřejnosti. 
Tréma se totiž nevyhýbá nikomu a nejlepší obranou je postavit 
se k ní čelem.
 Malý Josef Souček se jí tedy statečně postaví na Jarním kon-
certě ZUŠ, který je připraven na středu 26. března od 18 hodin 
v KND. A pokud jste si v minulých Opočenských novinách pře-
četli jiné datum, paměť vás neklame. Koncert byl přesunut. Při-
jměte tedy pozvání na koncert, kde se představí žáci hudebního 
a tanečního oddělení a který se určitě vydaří.  ZUŠ Opočno
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Malý houslista Josef Souček si v únoru „vyhrál“ své první vítězství. 
Teď ho čeká Jarní koncert a pak příprava do krajského kola.



MASOPUST

TYDLI, TYDLI, BUMTARATA, 
OTEVŘETE STAROSTO VRATA.
MAŠKARY K VÁM PŘIŠLY, HEJ, HEJ, HEJ,
JEN KAPELO HREJ,
BUDE MASOPUSTNÍ REJ!

A byl to  opravdu rej se vším, co k němu patří. V úterý 4. břez-
na 2014 v 9.30 hodin vyrazil Masopustní průvod od naší 
Mateřské školy doprovázený rodiči, prarodiči, sourozenci 
i množstvím diváků. Za hudebního doprovodu a zpěvu došel 
doprostřed Kupkova náměstí, kde LAUFR požádal pana sta-
rostu Štěpána Jelínka o „POVOLENÍ KE KONÁNÍ MASO-
PUSTNÍHO VESELÍ“.

 Jen co zavelel: „Tak už hudbo pěkně spusť!“, dozvěděli se 
diváci, proč je dnes Masopust, zahráli jim muzikanti, mohli si 
s námi zazpívat a zatancovat nebo uhodnout hádanku.
 Panu starostovi zaslouženě patřil obdiv a velký potlesk 
všech masek i přihlížejících. Svého úkolu se zhostil s humo-
rem a zatancoval si nejen s babičkou, ale i s koštětem, vyskočil 
si pro „větší dotace města Opočna“ a závěrem – jako každý 
rok – uzamkl basu na období PŮSTU.

Rozloučili jsme se slovy: 
MÁME SMUTEK A ZÁRMUTEK,
 MASOPUST NÁM RYCHLE UTEK.
 DNEŠNÍ MASOPUST SE KRÁTÍ,
ZA ROK SE K NÁM ZASE VRÁTÍ!

Zahrkaly kasičky, rozdaly se dárečky, snědly voňavé koblížky 
a po společném fotu jsme se spokojeně vraceli zpátky do školky.
 Za kolektiv MŠ, Renata Serbousková

tf i n a n č í  s l o u p e k  —

ŽIVOTNÍ POJIŠTĚNÍ
ANEB „CO SI NECHAT POJISTIT“?

Neustále vám někdo volá a přesvědčuje vás, že je to právě 
on, kdo vás nejlépe pojistí a připraví vám ty nejlepší nabíd-
ky životního pojištění? Nevíte, jestli ho pustit domů? Tak 
předně, pokud nechcete, nemusíte. Pokud vás však dané 
téma zajímá, je velmi důležité zjistit si informace k dané 
osobě, nejlépe funguje doporučení od známých. A pokud 
k vám poradce přijde, jedno doporučení: nejste-li si jisti, 
pak na první schůzce žádné nabídky nepodepisujte. Je dů-

ležité si vše v klidu promyslet a nejednat impulsivně, případně si nechat udělat 
jiné nabídky.
 V první řadě je totiž dobré, abyste si dobře rozmysleli, k jakému účelu vám má 
produkt životního pojištění sloužit. Produkty se dělí do dvou základní skupin: 
investiční životní pojištění (IŽP) a rizikové životní pojištění (RŽP). 
 Součástí investičního ŽP je spoření. Tyto produkty se hodně uzavíraly v před-
chozích letech a byly a jsou stále předmětem odborných diskusí. Spoření a po-
jištění v jednom produktu. A jako u každého podobného „2v1“ je výsledný efekt 
vždy sporný. 
 Pro klienta, který hledá cestu, jak zajistit běžné měsíční rodinné výdaje, splát-
ky  hypotéky či spoření dětem na studia nebo spoří sobě na vysněné věci, je uži-
tečné  uzavření rizikového životního pojištění. 
 Rizikové ŽP vás má ochránit před nepříjemnými životními situacemi, které si 
nikdo nepřejeme, ale které nás potkávají. 
 Víte, že nejčastějším rizikem současné doby jsou nemoci? A jejich nejčas-
tějším důsledkem je invalidita? V případě přiznaných invalidit je dokonce 
96 % všech invalidit způsobeno nemocí a pouze 4 % úrazem! A přitom většina 
lidí, pokud rizikovou smlouvu má, nemá riziko pro případ invalidity, nebo pro 
riziko nemoci vůbec sjednané.
 Většina lidí je totiž ovlivněna černou kronikou v televizi. Samé autohavárie, 
úrazy, násilí. To se potom projeví i v pojistných smlouvách. Téměř každý je pojiš-
těn pro případ autohavárie nebo úrazu. Pojištění proti nemoci chybí. 
 Ale co budete dělat v případě, že onemocníte vážnou chorobou na dlouhou 
dobu a nebudete moci už pracovat? Kdo za vás bude platit nájem, hypotéku? 
Kdo se bude fi nančně starat o rodinu a její běžný provoz? Možná byste se měli 
lépe zamyslet nad tím, jak se na tyto situace zajistit. Možná byste si měli nechat 
poradit, jak by taková správná smlouva rizikového životního pojištění měla vy-
padat a co by měla obsahovat? Přinese vám to dva bonusy. Budete moci dobře 
spát a budete vědět, že dáváte peníze za pojištění rizik, které opravdu potřebujete.

Na závěr výběr nejčastějších dotazů:
– Jak postupovat v případě, že chci zrušit životní pojistku?

Pokud uvažujete o zrušení životní pojistky, protože se domníváte, že je pro vás 
nevýhodná, je zde důležité poradit se s jiným fi nančním poradcem, který je pro 
vás schopen udělat pojistku ušitou přímo pro vás, případně stávající upravit 
podle potřeby. To znamená, že byste vaši dosavadní pojistku neměli prozatím 
sami rušit, ale vše dobře zvážit. Nejlépe je nechat si poradit od někoho, kdo zná 
všechny fi nanční i daňové souvislosti tohoto rozhodnutí.

– Jakou částku peněz dostanu v případě, že smlouvu zruším?
V případě zrušení smlouvy životního pojištění se spořením je nutné nechat si 
od pojišťovny vypočítat přesnou částku, jakou  pojišťovna vyplatí k datu zrušení 
smlouvy. U každého je částka vyplacení individuální. V tomto případě pozor na 
zpětné dodanění uplatněných odpočtů na daně. V případě rušení čistě rizikové 
životní pojistky se žádná částka zpravidla nevyplácí.

– Co se stane v případě, že starou životní pojistku zruším a rozhodnu se tak 
uzavřít novou?
Pokud klient zruší stávající životní pojistnou smlouvu se spořením do 60 let věku, 
nechal si poslat naspořené peníze (tzv. odbytné) na svůj účet a uplatňoval přitom 
nárok na odpočet daní, musí uplatněné odpočty znovu zpět dodanit v daňovém 
přiznání.  Ing. Jaroslav Pultar, pultar@pharus.cz
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SB R PAPÍRU

Základní škola Opo no po ádá ve dnech
26. – 28. b ezna sb r starého papíru.

Kontejner bude p istaven na parkovišt u zimního stadionu
dne 26. b ezna v 9 hodin.

Dne 28. b ezna ve 14 hodin bude kontejner odvezen.

Výt žek bude složen na ú et
„Sdružení rodi a p átel Základní školy Opo no“ a použit ve prosp ch

žák školy.
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o b r a z o v é  k a l e n d á r i u m  —

Ti, kdo sledují nedělní televizní seriál 
F. L. Věk, mají teď výhodu. Mohou si 
snadněji představit dobu, do níž se 
dnes vrátíme. F. L. Věk, tedy František 
Ladislav Hek z nedaleké Dobrušky, 
byl už téměř pětadvacetiletý, když se 
v Opočně svým křikem ohlásil jiný 
František. 
 Psal se 12. březen 1794. Národní 
obrození mělo své začátky za sebou, 
český jazyk se ozýval stále odvážněji. 
Toleranční patent, který vedl k nábo-
ženskému smíru, byl na světě už 13 let. 
Zraky Evropy se upíraly do Francie a M. 
Robespierre, jeden z vůdců revoluce, 
možná ještě netušil, že za necelých pět 
měsíců skončí sám pod gilotinou. Do 
této doby se v Opočně narodil František 
Alois Skuherský, zakladatel nemocnice.

Datum narození je jisté. A co rodný domek?
Den narození uvádí kronika, ta však o rodném domku mlčí. Stejně skoupé 
jsou zatím i matriky. V některých publikacích se sice píše o domě čp. 65, ale 
není uvedeno, kde se tato informace vzala. 
 Přesto dnes můžeme s jistotou říci, že F. Al. Skuherský se skutečně na-
rodil v domě čp. 65 v Zámecké ulici. Při loňských návštěvách archivu totiž 
letopisecké komisi přišly do rukou desky s materiály o rodině Skuherských. 
Líčit, s jakým napětím jsme je otvírali, je asi zbytečné, nakonec jsme ho tam 
opravdu objevili! Křestní list! 

 A tak až půjdete kolem restaurace U Slunce, vzpomeňte si, že se zde na-
rodil člověk, jenž si v našem opočenském kalendáriu zaslouží čestné místo. 
Že se zde narodil František Alois Skuherský, lékař, který vyhlídku klidu a jis-
toty vyměnil za nejistou cestu směřující k pomoci chudým a nemocným. Její 
směr se začal rýsovat už v dětství, aspoň to tak zapsal opočenský kronikář.

Vliv učitele a faráře:
 „Prvního vzdělání dostalo se mu ve škole místní, na níž učitel Jan Vorel 
působil, který si Františka jako nadaného a pilného žáka oblíbil a ke všemu 

dobrému vedl. I v pokročilém již věku Fr. A. S. vždy vděčně vzpomínal toho-
to svého učitele a otcovského rádce, jenž prvý jej jako školáka upozornil na 
stav lékařský… …Slova učitelova utkvěla v duši chlapcově, jenž si pak přál 
státi se milosrdným Samaritánem – lékařem. K předsevzetí tomu přispěl 
také tehdejší farář P. Karel Hartman, který děti k lásce k bližnímu nabádal.“
Dnes už se můžeme jen dohadovat, co všechno ovlivnilo budoucnost 
chlapce, který se před 220 lety narodil v Opočně. Stejně se můžeme doha-
dovat i o tom, co bylo na konci. Spokojenost s vlastním dílem, nebo pochy-
by o smyslu všeho snažení? O malé ohlédnutí se můžeme pokusit v našem 
srpnovém kalendáriu. Připomeneme si totiž druhé kulaté výročí – Franti-
šek Alois Skuherský, zakladatel opočenské nemocnice, zemřel 12. srpna 
1864, tedy před 150 lety. za letopiseckou komisi Dana Marková

p o z n á v a c í  s o u t ě ž  —

Vanžurova hospoda nebo čp. 215 v Hradecké ulici. Tak zněly 
správné odpovědi. Mnozí přidali i vzpomínku, že se jednalo 
o oblíbenou zastávku zaměstnanců bývalé Tesly, kteří hospo-
du Vanžurových „potkávali“ cestou z práce. Jedna odpověď  
jmenovala hospodu pana Kubišty, i to je správně, musíme se  
však vydat hlouběji do historie.

Kubyšta, nebo Kubišta?
Mapa z roku 1900 dům uvádí jako hostinec Kubištův. Kroni-
ka píše o Václavu Kubištovi, obchodníku v čp. 215. Václava 
Kubyštu jsme objevili na MěÚ, v dokumentu z roku 1888, 
jako majitele tohoto domu. Kubišta nebo Kubyšta, na tom 
zase tolik nesejde, hlavně že se Kubištovým dařilo a s úspě-
chem provozovali obchod i hospodu. Změnu přinesl rok 
1929.

Rok 1929 – slovo dostává Albín Vanžura
Podle dokumentu na MěÚ ukončila v r. 1929 živnost Marie 
Kubištová a koncesi k živnosti v čp. 215 získal Albín Vanžura. 
Bylo mu uděleno oprávnění k podávání pokrmů, kávy, čaje, 
čokolády a jiných teplých nápojů a občerstvení. Rovněž směl 
čepovat pivo, víno a nápoje lihové. Na projektu uloženém na 
MěÚ je zakreslen lokál, hostinská místnost, kuchyň a krám.

Čilý ruch na „plácku“
Zdejší rušný život byl dán především blízkostí Zimovy továr-
ny. Ta, spolu s nedalekou továrnou pana Duška, dávala obži-
vu mnoha lidem, není tedy divu, že se „dolní“ část Opočna 
rozrůstala právě v první polovině 20. století. O čilém ruchu 
na plácku před čp. 215  mluví paní Kňourková, vnučka Van-
žurových.  „Děda dům koupil od Kubištových. Byl to tehdy 
vyhlášený zájezdní hostinec, na dvoře byly i koňské mašta-
le a stání pro vozy. Kromě hostince jsme měli koloniál, do 
něhož se vcházelo z plácku před domem, ve dvoře se časem 
začalo prodávat uhlí a dřevo, později přibyla ještě nákladní 
autodoprava. Také tu byla stáčírna plzeňského piva, lahve 
s pivem děda rozvážel. Stejně rušno bylo i naproti, tam měl 
krámek řezník a pekař, přes druhou ulici byla zase trafi ka,“ 
vzpomíná paní Kňourková, která jako malá v koloniálu často 
pomáhala.
 Z minulosti se nám tak vynořuje utěšený obrázek. Na mís-
tě dnešní křižovatky býval plácek, kde měli Opočeňáci vše 
pěkně pohromadě. Hospodu, koloniál, prodej uhlí a dřeva, 
autodopravu, trafi ku, naproti vonělo pečivo pekaře Hofma-
na a lákaly vyhlášené uzenky řezníka Kupky… 
 Největší frmol prý byl o Porcinkuli, to byl dvůr plný kol. „Va-
řila se dršťková, na dvoře stály sudy s láčáky, všichni, kdo jeli 

Tento méně známý portrét 
F. Al. Skuherského objevila 
letopisecká komise v rych-
novském archivu. 
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kolem, se zastavili. Většinou si tu kola nechali, na pouť vyra-
zili pěšky, a když se vrátili, ještě se u nás posilnili na zpáteční 
cestu,“ vybavuje se během našeho povídání další vzpomínka. 

Konec starých časů
Přicházel pozvolna po roce 1948. Nejdéle se udržela hospo-
da, která „spadla“ pod Restaurace a Jídelny. Že byla oblíbe-
nou zastávkou „tesláků“, to paní Kňourková dosvědčuje, ale 
prý to nebyly jen zastávky odpolední. „Babička vstávala v pět, 
protože mnozí se stavili ještě před šestou hodinou, před ná-
stupem do práce. Na štamprle a pro cigarety. Říkávali tomu, 
že jdou k babičce a k dědečkovi,“ usmívá se při poslední 
vzpomínce paní Kňourková. 

 Dnešní podobu získal dům přestavbou v roce 1984. My 
teď přeskočíme do roku 2014, k naší soutěži. Vstupenku na 
Slunce nad řekou si v informačním centru může vyzvednout 
pan Boris Tichý. Příštího výherce čeká vstupenka na Veliko-
noční koncert Stabat Mater v podání profesionálních sólis-
tek, který bude v pátek 11. dubna v Mariánském kostelíku. 
 Z domů na dnešním snímku nás zajímá ten prostřední. 
O jaký dům jde? Na vaše odpovědi se těšíme do příští uzávěr-
ky. Můžete je posílat emailem na adresu info@zusopocno.cz 
nebo smskou na číslo 739 145 521. 
 za letopiseckou komisi Dana Marková

 k a l e n d á ř  a k c í  —

sobota 22. března 
od 9.30 do 11.30 
hodin ve školní 
jídelně ZŠ Opočno

BURZA
Burza jarního a letního dětského oble-
čení, hraček a kojeneckých potřeb.
Pořádá Rodinné centrum Sluníčko.

neděle 23. března
od 15 hodin 
v KND

O HONZOVI
Loutková pohádka.
Pořádá divadlo Opočenský Kašpárek.

úterý 25. března 
od 9.30 hodin 
v tělocvičně 
TJ Sokol Opočno

DĚTSKÝ KARNEVAL
Hry, soutěže, tancování, občerstvení, 
tombola.
Pořádá Rodinné centrum Sluníčko.

středa 26. března 
od 18 hodin 
v KND

JARNÍ KONCERT
Pořádá ZUŠ Opočno.

pátek 28. března
od 19 hodin
v KND

KOULE
Představení divadelní skupiny TEMNO  
z Týniště nad Orlicí. Předprodej vstupe-
nek v IC Opočno. Pořádá město Opočno.

neděle 30. března 
od 17 hodin 
v kostele 
Nejsvětější Trojice

FAURÉ: REQUIEM, OP. 48
Koncert tří pěveckých sborů s komorním 
orchestrem. Pořádá město Opočno.

2. – 28. dubna 
v Informačním
centru

SOUTĚŽNÍ VÝSTAVA ČARODĚJNIC
Pořádá Junák – svaz skautů a skautek 
v Opočně.

čtvrtek 3. dubna 
od 16 hodin na 
Trčkově náměstí

JARNÍ PUTOVÁNÍ 
S RÁDIEM BLANÍK
Soutěže, písničky a vystoupí také Jakub 
Smolík. Pořádá rádio Blaník.

čtvrtek 3. dubna 
od 15 do 18 hodin 
v čp. 4

VELIKONOČNÍ VÝSTAVA
Pořádá Základní škola Opočno.

pátek 4. dubna 
od 19 hodin 
v KND

SLUNCE NAD ŘEKOU – PREMIÉRA!
Letní trampská komedie se zpěvy. Pořádá 
divadlo Kodym Opočno a Divadelní spo-
lek OCHOS Smiřice.

sobota 5. dubna 
a neděle 6. dubna 
od 9 do 11 a od 14 
do 16 hodin v čp. 4

VELIKONOČNÍ VÝSTAVA
Pořádá Základní škola Opočno.

pátek 11. dubna 
od 18 hodin 
v Mariánském 
kostelíku

VELIKONOČNÍ KONCERT –
STABAT MATER
Kompozice barokního italského mistra G. 
B. Pergolesiho Stabat Mater v podání pro-
fesionálních sólistek.

prodej
servis

zapůjčení
zkušební jízdy

dojezd 120 km
česká značka

Rychnov n/K
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k u l t u r a  —

O P O Č E N Š T Í  O C H O T N Í C I  C H Y S T A J Í 
N A  D U B E N  P R E M I É R U

V Opočně nalezneme první zmínky o divadelních ochotnících již 
v 19. století. Roku 1878 zde občané založili Jednotu divadelních 
ochotníků, která v různých podobách existuje až dodnes. Ochot-
níky v Opočně v současnosti sdružuje Divadlo Kodym, které si po 
úspěšné operetce Srdce v rákosí připravilo trampskou komedii 
Slunce nad řekou. Tento muzikál můžete vidět 4. dubna 2014 od 
19 hodin v Kodymově národním domě. Hru režíruje Josef Machač, 
který se s námi podělil nejen o zážitky z příprav.

Na začátku dubna se v Opočně koná letní trampská komedie, 
kterou jste režíroval, o čem hra bude?
To se musíme nejprve přenést do 70. let. Hra bude ve stylu trampin-
gu, který byl v té době nebývalou vášní mladých lidí. A právě taková 
pestrá směsice lidiček se setkává kdesi v Bojanově u srubu Oregon, 
aby zde sehráli vlastní boj o místo na SLUNCI NAD ŘEKOU. Před 
vašima očima se odehraje příběh protkaný neskutečně komediálně 

-dramatickými situacemi, doplněný písněmi táborových ohňů.

Jak se zrodil nápad na tuto hru?
Při jednom folklórním koncertu v klášterní zahradě přišel ke mně 
výborný člověk, pan Richard Endt, se kterým jsem prožil několik 
divadelních představení a vždy nám s nebývalou vášní pro divadlo 
vše nasvěcoval a technicky připravoval, a řekl mi: „Mám pro tebe 
scénář trampského muzikálu.“ Po jeho zhlédnutí jsem mu slíbil, 
že se do toho v nejbližší době pustím. Ve scénáři se muselo hodně 
přepisovat, bylo v něm mnoho nejasností a doba uvedení muzikálu 
na scénu se stále prodlužovala. Pak se jednou stalo, s čím nikdo ne-
počítal, Ríša nám odešel do trampského nebe. Dlouho jsem scénář 
odkládal, ale věděl jsem, že musím dokončit to, co jsem začal. A ten 
čas právě nastal. Proto bych tento muzikál věnoval jeho památce.

Jak dlouho jste hru připravovali?
Přepsání trvalo půl roku a další půl rok jsme zkoušeli.

Máte nějakou veselou příhodu z příprav?
Veselou příhodu? Ono spíš neveselou. Hru tak všichni prožíváme, 
že při přípravě jedné z komediálně-dramatických scén jsem ne-
chtěně nalomil jedné herečce nos. Ale dobře to dopadlo a naštěstí ji 
to neodradilo a zkouší s námi dál. Vidíte… a teď mi přišla zpráva, že 
jedna z představitelek hlavní role si zlomila na lyžích ruku. A máte 
to v přímém přenosu. A zase je to jinak, a takový barvitý to život my 

divadelníci máme. Tak pro tu veselou příhodu musíte za námi do 
divadla, do jaké míry se nám to podaří, posoudí pouze diváci, které 
tak srdečně zveme. 

Můžeme se letos těšit ještě na další vaše představení?
Ale ano, není tak časté, aby se hrály dvě premiéry v jednom diva-
delním roce, protože v průběhu roku se ještě připravuje scénář pro 
tradiční jarmark na Trčkově náměstí a na konci roku na Mikuláše, 
ale letos tomu tak je. Nacvičuje se a připravuje muzikál od pana Če-
pelky Čertův švagr, který je v plných přípravách a předpokládaná 
premiéra je plánována na říjen. Muzikálová pohádka je protkána 
krásnými melodiemi a jejich nacvičování je velmi náročné. Máte se 
na co těšit! (th)

J A R N Í  P U T O V Á N Í  S  R Á D I E M  B L A N Í K

Rádio Blaník každoročně vyráží na jarní putování a ne jinak je tomu letos. 
Avšak tentokrát blanický tým se svými obláčkovými auty přijede také do Opoč-
na, a to ve čtvrtek 3. dubna 2014.
 Jarní putování Rádia BLANÍK má dlouholetou tradici a patří k jedněm 
z nejoblíbenějších akcí Rádia BLANÍK. Jezdí za svými posluchači každoročně 
od prvního jarního dne až do Velikonoc. Takto již doslova proputovali celou 
Českou republiku. A letos se na ně můžete těšit také v Opočně!
 Ve všední den v dopoledním čase má tým rádia Blaník připravený hodinový 
program pro děti z místní základní školy. Děti se nejen pobaví, získají hezké 
dárky, ale také se dozvědí zajímavosti o fungování rádia, vyzkouší si práci mo-
derátora, zprávaře a nebo dokonce zpěváka!  Jde vlastně o zábavně vzdělávací 
program, kdy děti sestavují regionální zprávy, což je motivuje k zájmu o dění 
v místě, kde žijí, a v jeho okolí. Z akce bude pořízen zvukový záznam, který 
rádio odvysílá. 
 V poledne navštíví redaktoři pana starostu, aby se ho zeptali na to, co se ve 
městě podařilo, co se plánuje a na jaké další akce by posluchače Rádia BLA-
NÍK pozval.
 Odpoledne je pak na Trčkově náměstí od 16 hodin připraven speciální pro-
gram pro veřejnost. Těšit se můžete na hry a soutěže pro malé i velké, ale i na 
vystoupení zpěváka Jakuba Smolíka. (th)

V průběhu akce můžete navštívit 
VELIKONOČNÍ VÝSTAVU 

Základní školy Opočno 
v budově č.p. 4 na Trčkově náměstí.

inzerce

KOREKTŮURA 
A TVORBA TEXTŮ

...

739 145 521 / info@zusopocno.cz

Dana Marková

Josef Machač (vpravo) v divadelní hře Srdce v rákosí.
 foto: Robin Puškáš
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O P O Č E N S K Ý  C H R Á M 
R O Z E Z V U Č Í  R E Q U I E M

30. března 2014 se od 17 hodin uskuteční v kostele Nejsvětější 
Trojice v Opočně koncert tří pěveckých sborů doprovázených 
Chrámovým komorním orchestrem. V provedení 60 zpěváků 
a 18 členů orchestru zazní dílo Requiem, Op. 48 od významné-
ho francouzského hudebního skladatele Gabriela Fauré, které 
dokončil v roce 1900.  Fauré byl horlivým obdivovatelem Wag-
nera, spoluzakladatel Národní společnosti pro francouzskou 
hudbu a autor mnoha skladeb, z nichž právě Requiem se stalo 
jeho nejoblíbenějším dílem.
 V kostele Nejsvětější Trojice budou účinkovat 3 pěvecké sbo-
ry – Otakar (Vysoké Mýto, sbormistr Millerová), Pěvecký sbor 
Žerotín (Brandýs nad Orlicí, sbormistr Mikeš), Pěvecké sdru-
žení Č.A.S. (Dolní Dobrouč, sbormistr Pecháček) a Chrámový 
komorní orchestr z Vysokého Mýta. Celé provedení bude řídit 
dirigent Ladislav Kulla, který pochází z Přepych a od mládí zde 
působil jako varhaník. V Opočně navštěvoval základní školu 
a také se zde seznámil s opočenskými muzikanty, se kterými 
spolupracoval v oblasti chrámové hudby. Už tehdy bylo jeho 
snem provést koncertně Requiem – dílo, do kterého se při 
prvním seznámení zamiloval. „Jsem moc šťasten, že tento sen 
a dlouhodobé přání se stane skutečností a Requiem za doprovo-
du orchestru a tří pěveckých sborů rozezvučí Opočenský chrám. 
Ještě na základní škole v Opočně jsem se seznámil s místním 
varhaníkem, panem Kováříčkem, který se staral o duchovní 
hudbu v Opočně, byl také ředitelem ZUŠ a mým varhanickým 
a muzikantským vzorem,“ vypráví s úsměvem pan Ladislav 
Kulla. (th)

D A L Š Í M  K O N C E R T E M  V  O P O Č N Ě 
S I  P Ř I P O M E N E M E 

V Ý Z N A M N É H O  S B O R M I S T R A

V letošním roce, právě v Roce české hudby, si připomeneme 100. 
výročí narození výjimečného sbormistra a pedagoga Františka 
Krahulce (1914-2000), který po celý svůj život výrazně ovlivňo-
val kulturně-společenské dění v Novém Městě nad Metují, potaž-
mo ve východočeské oblasti. 
   František Krahulec byl učitelem a zástupcem ředitele na zá-
kladní škole v Krčíně, i když vystudoval matematiku a výtvarný 
obor, nejvyšších ocenění dosáhl v oboru hudebním. Jako výji-
mečný pedagog se stal okresním a krajským metodikem pro 
hudební výchovu, pro učitele pořádal ukázkové hodiny hudební 
výchovy a vedl pedagogické praxe studentů Pedagogické fakul-
ty v Hradci Králové. Za svoji celoživotní práci získal v roce 1970 
čestný titul Zasloužilý učitel a o šest let později Veřejné uznání 
za pracovní výsledky udělované Ministerstvem školství ČSR. Ale 
František Krahulec byl především uznávaným sbormistrem. Ve 
všech svých působištích založil a vedl pěvecký sbor. Nejvýznam-
nější byla jeho sbormistrovská práce v Novém Městě nad Metují, 
především s Krčínským dětským sborem a Ženským pěveckým 
sborem dosahoval národních úspěchů. Za tuto práci získal v roce 
1984 Pamětní list za osobní přínos k rozvoji hudební kultury ve 
Východočeském kraji a v roce 1992 Cenu Františka Lýska – nej-
vyšší sbormistrovské ocenění Unie českých pěveckých sborů. 
    Vzhledem k tomu, že František Krahulec je dodnes pamětníky 
s úctou a láskou vzpomínán, vznikl na konci roku 2013 projekt, 
který má za cíl tuto významnou osobnost představit současné 
generaci a jeho současníkům, spolupracovníkům, přátelům, ko-

legům, žákům a velmi četné skupině sborových zpěváků, umožnit 
vzpomenout… Projekt za podpory Nového Města nad Metují za-
hrnuje vydání publikace František Krahulec, pedagog a sbormistr, 
uspořádání výstavy a také několik koncertů, na nichž se představí 
pěvecké sbory, u jejichž zrodu František Krahulec stál. Jednak to 
bude Paleček ZUŠ B. Smetany, jehož činnost navazuje na Dívčí 
sbor, který František Krahulec vedl do roku 2000, a především 
Ženský pěvecký sbor, jež byl za tímto účelem obnoven. Tento sbor 
v počtu třiceti zpěvaček, bývalých členek pěveckých sborů F. Kra-
hulce a dalších zájemkyň o nastudování Stabat Mater, připravuje 
s velkým nadšením a zodpovědností vybraný repertoár. 
     Koncerty se uskuteční v období Velikonoc s adekvátním pro-
gramem, na kterém zazní nádherná kompozice barokního ital-
ského mistra G. B. Pergolesiho Stabat Mater v podání profesio-
nálních sólistek (soprán Jana Lesná, alt Markéta Štefaniková), 
Ženského sboru z Nového Města nad Metují, komorního orches-
tru a varhan. Program doplní několik duchovních skladeb. 
        Opočenská veřejnost si bude moci Stabat Mater poslechnout 
a s projektem se seznámit na koncertě v Mariánském kostelíku 
dne 11. dubna 2014 v 18 hodin. PaedDr. Dana Ludvíčková
                                                                         autorka projektu, dirigentka

n o v i n k y  z  í č k a  —

• Od 24. března do 21. dubna se bude v IC konat velikonoční vý-
stava krajek  Klubu přátel paličkované krajky a velikonočních 
výrobků Andrei Fáberové.

• Stále si můžete zakoupit vstupenky na divadelní představení 
KOULE a SLUNCE NAD ŘEKOU, která se budou konat v KND.

• K dostání jsou vstupenky na koncert Evy  Urbanové a divadelní 
představení s Karlem Rodenem.

• Byl zahájen zápis do tanečních kurzů pro začátečníky. Přihláš-
ky jsou k dostání v informačním centru.

N E J L E P Š Í  Č A R O D Ě J N I C E  V Y H R Á V Á

Junák – svaz skautů a skautek v Opočně pořádá soutěž pro děti 
o nejlepší vyrobenou čarodějnici. Soutěžící mohou vytvářet čaroděj-
nice z čehokoli, jedinou podmínkou je, že nesmí být vyšší jak 50 cm. 
Vaši čarodějnici přineste do 1. dubna 2014 do Informačního centra 
Opočno, kde budou všechny od 2. do 28. dubna vystaveny. Během 
této doby můžete přijít do IC a dát hlas té nejlepší čarodějnici. Pozor! 
První tři místa s největším počtem hlasů budou odměněna. Vyhlá-
šení NEJ ČARODĚJNICE proběhne 30. dubna hlavní čarodějnicí 
v Lišťovině v 18.45 hodin. 
 Po skončení soutěže budou vyrobené čarodějnice věnovány na 
Dětskou kliniku hematologického oddělení v Hradci Králové. (th)

Pomozte těm, kteří si o pomoc říct nemohou 

VEŘEJNÁ MATERIÁLNÍ SBÍRKA 
pro Psí domov Lukavice 

od pondělí 24. 3. do pátku 28. 3. 2014 na území Města Opočna 

Věci je možné donést do prostor Informačního centra Opočno vždy od 13.00 
do 15.30 a v pondělí a středu do 17.00 hodin. Drobnější věci můžete také 
donést nebo zakoupit a nechat v chovatelských potřebách U MIKEŠE. 
Co je potřeba: 

 Granule, konzervy, těstoviny, pamlsky, piškoty, misky, prostředky na odblešení  
a odčervení, tablety na klouby, hračky pro pejsky i kočičky … (klidně i použité  
a nepotřebné věci jako obojky a vodítka, boudy a pelíšky atd. po vašich zvířecích 
kamarádech) 

 Rádi uvítáme staré deky, ručníky a osušky, bavlněné povlečení a jiné bavlněné savé látky 
apod. 

 
Psí domov Lukavice předem děkuje za jakoukoliv formu podpory. 
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p ř i š l o  d o  r e d a k c e  —

V Y H L Í D K A  U  Z V O N I C E

Do redakce nám přišel dopis paní Simony Krůtské týkající se studie 
rekonstrukce prostranství u zvonice. Protože se jedná o téma dotýka-
jící se všech Opočeňáků, hledali jsme odpovědi na její otázky u povo-
laných osob.
 Paní Krutská zmiňuje otřesy, hluk a prašnost při nedávné rekon-
strukci pěší zóny, což by se v případě úprav prostranství opakovalo.  
Je možné tomu nějak zabránit?
 „Tomu asi bohužel dost dobře zabránit nelze. Odměnou za trpě-
livost obyvatel by mělo být zvýšení kvality bydlení v dané lokalitě. 
Děravý asfalt nahradila žulová dlažba, která podtrhuje historický 
ráz místa. Stejně tak úprava vyhlídky přinese další klidové místo pro 
Opočeňáky,“ uvedl starosta Štěpán Jelínek. 
 „Nevím, jak si mám vysvětlit návrh nového nízkého živého plotu 
u naší zahrady (babička autorky dopisu bydlí v domku v Kodymo-
vě ulici, který s daným prostorem přímo sousedí – pozn. red.). Ono 
divoce rostoucí roští je totiž jedinou bariérou mezi naší zahrádkou 
a veřejným prostranstvím. A už se pan architekt byl někdy podívat na 
ty divoké keře v květnu? Opočno opravdu nemá moc míst, kde by se 
nacházely kvetoucí keře šeříků,“ popisuje své obavy o zeleň Krůtská.

 Na vizualizacích, které máme k dispozici, se s keři počítá a stříhaný 
živý plůtek by měl být umístěn před nimi. Připomínku jsme ještě ad-
resovali na příslušná místa.
 Zeleně se týká také nesouhlas autorky dopisu s možným pokáce-
ním lípy u zvonice. Podle architekty Evy Vízkové je to však nutnost. 
 „Kmen je rozdvojen blízko nad zemí a koruna je opakovaným oře-
záváním vysoko vyvětvená, čímž se těžiště stromu přesouvá  nahoru. 
V důsledku defektního tlakového rozvětvení kmene u jeho báze hrozí 
rozlomení stromu a poškození historické zvonice, okolních domů 
nebo ohrožení zdraví občanů,“ vysvětluje Vízková.
 Budoucí úpravy prostoru kolem Mariánského kostelíku se nemuse-
jí týkat pouze parčíku s vyhlídkou. Nedílnou součástí prostranství je 
právě zmíněná zvonice a svah pod vyhlídkou. Dalibor Štěpán, vedoucí 
odboru výstavby městského úřadu v Opočně, uvedl, že obnova zvoni-
ce v areálu kostela Panny Marie je součástí aktualizovaného progra-
mu regenerace městské památkové zóny Opočno na léta 2014-2018. 
 „Jedná se však o stavbu, která je v majetku Římskokatolické far-
nosti – děkanství Opočno. Rozhodnutí o tom, kdy bude obnova této 
památky provedena, je vždy věcí vlastníka a samozřejmě závisí pře-
devším na jeho fi nančních možnostech,“ dodal. 
 Svah pod vyhlídkou – bývalá vinice, je v majetku rodu Colloredo-

-Mansfeldů. Na její stav jsme se zeptali Milana Vondřejce ze správy 
majetku Colloredo-Mansfeldů. 

 „S úpravou teras se počítá, ale je to technicky velice náročné z dů-
vodu přístupu mechanizace. Je nezbytné provést odstranění pařezů 
a kořenů. Také bude nutná oprava kamenných zídek z opuky, což je 
nejen technicky náročné, ale hlavně je nutné zajistit dostatek kvalit-
ního kamene, který byl v minulosti rozebrán nenechavci,“ sdělil nám 
Vondřejc.
 „Parčík u kostela je příjemnou oázou zeleně na mapě města, klid-
nou zónou vybízející k aktivnímu odpočinku, ale také zašlý šperk za-
věšený na řetízku rekonstruovaných ulic,“ popisuje místo architekt 
ze společnosti Under-construction . 
 Ale tak jako jiné šperky, také tento bude časem vyleštěn a začne se 
opět blýskat. Jen se u toho leštění bude asi trochu prášit.  (th, dš)

N E V Ě D Ě L  S I  R A D Y .  Ř E Š E N Í  N A Š E L 
V  O P O Č E N S K Ý C H  N O V I N Á C H

Známe to všichni. Ze všech stran na nás útočí reklama a prodejci s no-
vými, zaručeně výhodnými nabídkami. Do podpisu je vše v pořádku, 
po něm můžou nastat komplikace. Zákazník je lapen, obchodník má 
svoji provizi a ostatní ho většinou nezajímá. Tak tomu bylo i v případě 
pana Vojtěcha Pohla. Jeho příběh mě inspiroval k napsání následují-
cích řádků.
 Pan Pohl využil výhodné nabídky dodavatele energií. Podle jeho 
obchodního zástupce žádný problém při převodu nehrozí. Stačí po-
depsat. Vše proběhne automaticky. Jenže původní dodavatel nesou-
hlasí. Oba mají svou pravdu a domáhají se svých práv. Černého Petra 
má v tomto nekonečném příběhu pan Pohl. Dodavatelé energie si 
obchodní případ, prostřednictvím odběratele, přehazují jako horký 
brambor. Vyčkávají a snaží se inkasovat fi nanční prostředky co nejdé-
le. I když – jak se následně prokáže – neoprávněně. 
 „Zkusil jsem celou věc vyřešit sám. Ale znáte to. Voláte na zákaznické 
linky, všichni operátoři jsou v danou chvíli zaneprázdněni a vy čekáte. 
Když se dočkáte, zjistíte, že jste měli volit předvolbu tři, nikoliv čtyři. Pak 
vám řeknou, že jim k projednání celé záležitosti chybí to nebo ono. Stále 
dokola. Nekonečný příběh. Naštěstí jsem řešení našel v Opočenských no-
vinách,“ svěřil se mně pan Pohl. 
 „Tam byl článek o fi nančním poradenství. Zkusil jsem to. Společnost 
sídlí hned v mém sousedství. Chtěl bych jim za jejich ochotu a pomoc 
poděkovat. Ušetřili mně spoustu starostí i peněz. Paní Voříšková, asis-
tentka pana Ing. Pultara, se záležitosti věnovala tak dlouho, až celou 
věc vyřešila v můj prospěch.“ 
 Rád tlumočím poděkování. Ostatně taková lapálie se může přihodit 
většině z nás. Potom je fajn, že nalezneme zastání. Jiří Králíček

R O D I Č E  C H T Ě J Í  V Ě D Ě T ,  J A K  P O M O C I

Ve čtvrtek 20. února se v Rodinném centru Sluníčko konala před-
náška na téma Základy první pomoci. Přednáška byla obsahově 
zaměřena na první pomoc dětem a akutní stavy, které se u nich 
mohou vyskytnout. Přednášející – záchranáři ze ZZS KHK stře-
diska Jaroměř byli skvělí a s nadšením odpovídali na dotazy rodičů.
 Chtěla bych poděkovat TJ Sokol Opočno za umožnění této 
přednášky, dále panu Cvejnovi, paní Škrabalové a slečně Židové 
za pomoc s organizací a v neposlední řadě všem rodičům, kteří se 
zúčastnili. Věřím, že tato zajímavá a praktická přednáška byla pří-
nosná pro všechny rodiče a že výrazně přispěje i k prevenci akut-
ních stavů našich nejmenších.
 Pro všechny naše příznivce máme ještě dobrou zprávu – rozši-
řujeme otevírací dobu a nově budeme fungovat kromě úterý i ve 
čtvrtek od 9.00 do 11.00.  Marika Nachtigalová
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Z C E L A  Z A P L N Ě N Ý  K O D Y M Ů V  N Á R O D N Í 
D Ů M  A P L A U D O V A L  H A N Ě  M A C I U C H O V É

Má ještě žena v sedmdesáti letech právo na lásku? A má na ni ještě 
dostatek energie? Vydrží to ještě její rozbolavělé a životem zkouše-
né srdce? Ano, Hana Maciuchová v divadelním představení ŽENA 
VLČÍ MÁK nám všem ve středu 26. 2. 2014 ukázala, že i v pozd-
ním věku lze toužit, doufat, čekat a milovat. Její excelentní výkon 
byl plný emocí, gest a dokonalé mimiky. Pouhými pohledy za na-
prostého ticha hrála rozhovory, pocity, tužby, zklamání i naplnění. 
Není divu, že do posledního místečka vyprodaný Kodymův národ-
ní dům v Opočně aplaudoval špičkovému výkonu paní Hany Maci-
uchové ve stoje! (os)

D O M Á C Í  H O S P I C O V Á  P É Č E 
N A  R Y C H N O V S K U

V posledních týdnech se objevily v některých mediích zprávy 
o vzniku domácí hospicové péče na Rychnovsku. Rád bych, jako 
jeden ze členů tohoto nově vznikajícího zdravotnického zařízení, 
řekl něco o naší činnosti také opočenským občanům.
 Uběhl již více než rok od chvíle, kdy se někteří zdravotníci i ne-
zdravotničtí pracovníci setkali v Dolní Dobrouči při přednášce 
paní  Jany Siebrové, členky a spoluzakladatelky domácího hospice 
v Hořicích. Na základě informací a důkazů, které tato žena, dříve 
sálová sestra chirurgické kliniky v Hradci Králové, posluchačům 
předložila, se krátce po její přednášce sešli v Rychnově n. Kněžnou 
někteří lidé, kteří již delší dobu hledali naplnění své vnitřní touhy 
sloužit  lidem umírajícím na nádorová onemocnění. Jednou z ini-
ciátorek tohoto společenství jsem byl přizván ke spolupráci také já. 
Nikdo z nás neměl žádné zkušenosti a znalosti s problematikou za-
ložení podobné organizace. Postupně jsme překlenuli období vzá-
jemného seznamování, spojeného částečně s nejistotou, do jakého 
že jsme to vstoupili spolku. Převážná většina z nás jsme křesťané, 
byť z různých církevních denominací, nevidíme tedy v této činnos-
ti jen běžnou zdravotnickou rutinu, spíše opravdovou službu a po-
moc umírajícím a jejich rodinám.

Kdo tedy jsme?
Dvanáctičlenný tým, z toho tři lékaři (dva kliničtí, jedna lékařka 
pracuje v oblasti sociálních služeb), tři zdravotní sestry s patřič-
ným vzděláním v paliativní medicíně. Dále psycholog, sociální 
pracovnice, ředitelka se zkušenostmi v organizaci a řízení, potom 
dobrovolníci z různých oborů. Po měsících hledání cesty jsme za-
ložili v září minulého roku obecně prospěšnou společnost Domácí 
hospic Setkání, která má za úkol poskytovat zdravotní i lidskou 
podporu terminálně nemocným pacientům a jejich rodinám. Na-

ším posláním je umožnit pacientům s onkologickým onemocně-
ním, kde již není nutná nemocniční léčba, důstojně v kruhu rodiny 
a přátel prožít poslední etapu života. Sám jsem pracoval mnoho 
roků jako nemocniční lékař. V posledních letech jsem si ale víc 
a víc uvědomoval, že každý člověk potřebuje v závěru života lidi, 
které má rád, a místo, které dobře zná. Toto, žel, nemůže nikdy ne-
mocnice a nemocniční lůžko poskytnout. Z našich krátkých zkuše-
ností můžeme potvrdit, že právě domácí prostředí a přítomnost ro-
diny dává možnost k povzbuzení, projevu lásky, mnohdy ale také 
k narovnání dlouho pokřivených vztahů a laskavému rozloučení. 
Tomu chceme naší službou napomáhat. Součástí naší činnosti je 
i služba spirituální, pokud si ji umírající přeje nebo ji jeho rodina 
vyžaduje. Pomoc v této oblasti nám pomáhají zajistit někteří naši 
spolupracovníci, dále ji přislíbili též duchovní jednotlivých církev-
ních společenství.

Mezi naše úkoly patří 
Všestranně podporovat rodiny, které na sebe převezmou péči 
o umírající v domácím prostředí. Pomáhat kvalifi kovaně zvlád-
nout bolest a další průvodní jevy onkologických onemocnění. Za-
jistit všechny odborné zdravotnické výkony, které lze v domácím 
prostředí provádět. Nemocnému garantujeme, že nebude trpět 
nesnesitelnou bolestí a trvale bude respektována jeho lidská dů-
stojnost. Pacient a jeho rodina má k disposici naše telefonní číslo, 
na kterém jsme k dosažení 24 hodin denně.

Jaké jsou podmínky pro přijetí do péče
1. Terminální (závěrečně) stadium nevyléčitelného onemocnění, 
kde byla ukončena aktivní léčba
2. Svobodné rozhodnutí pacienta a rodiny o péči v domácím pro-
středí a existence nejméně jedné osoby, která je schopna celoden-
ně o pacienta pečovat
3. Souhlas pacienta i rodiny a žádost o poskytování domácí hos-
picové péče
4. Pro náš region pak bydliště do 20 km od Rychnova – týká se tedy 
i Opočna Milič Světlík (redakčně kráceno)

Setkání – domácí hospic o.p.s.
Domácí hospicová péče Rychnov nad Kněžnou

Kontakt:
Mgr. Andrea Kolaříková 733 694 162

e-mail: hospic.setkani@seznam.cz
www.hospicrychnov.cz
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S T A N I S L A V  M O T L  V Y P R Á V Ě L  O  L Í D Ě 
B A A R O V É

Na pozvání paní Dagmar Honsnejmanové z knihovny Mokřinka 
jsme přijeli na besedu s novinářem a spisovatelem Stanislavem 
Motlem do Mokrého. Ještě že jsme přijeli dříve, bylo nadobro plno, 
a lidé si dokonce do společenské místnosti museli donést vlastní 
židle. I přes poněkud tísnivé podmínky byla atmosféra znamenitá 
a k mému potěšení se dostavila i spousta Opočeňáků.
 Stanislav Motl přivezl do Mokrého krátký fi lm Ztracená závěť 
Lídy Baarové a právě osud této prvorepublikové hvězdy se stal 
hlavní náplní více než dvouhodinové besedy. Nechybělo také po-
depisování knih, které si někteří návštěvníci přinesli s sebou. 
 Dotazy pana Václava Pokorného z Opočna na téma osud čes-
kého zlata zabaveného nacistickým Německem a nakládání s čes-
kým zlatým pokladem v Anglii rozšířilo debatu o další téma. Pan 
Stanislav Motl je znamenitým znalcem české historie a během dis-
kuze poodkryl mnohé souvislosti nedávné minulosti provázané se 
současností. Využili jsme proto příležitosti a požádali pana sená-
tora Antla, který besedu s panem Motlem v Mokrém zajistil, o po-
moc a přímluvu, aby beseda se Stanislavem Motlem byla i v Opoč-
ně. O případném termínu konání besedy vás budeme informovat 
prostřednictvím Opočenských novin.
 Kamila Voborníková a Soňa Česenková

Klub seniorů ČSSD

V E L I K O N O Č N Í  V Ý S T A V A 

Jarní velikonoční výstava s názvem „Velikonoce – svátky jara“ 
v pořadí již 14. se uskuteční ve dnech 11. – 13. dubna 2014 
v areálu výstaviště v Častolovicích. Výstava bude otevřena kaž-
dý den v době od 9 do 17 hodin. 
   Vystaveny budou nejen staročeské tradice spojené s Velikono-
cemi, ale i ukázky jejich praktické tvorby. Malování a tepání kraslic, 
zdobení perníků, výroba předmětů z přírodních materiálů, kroje 
z celých východních Čech, háčkování a paličkování, to vše bude 
pro návštěvníky připraveno. Staročeská řemesla: hrnčířství, drá-
tování, košikářství, řezbářství, tkalcovství, práce na kolovrátku, 
kovářství a další jistě upoutá mnoho návštěvníků. Poprvé bude 
ukázáno tavení skla ve vysokožárové peci s tvorbou skleněných 
předmětů a krásná kolekce květinových vazeb z aranžérské sou-
těže květin. Zajímavé bude porovnání staročeského pečení s no-

vodobým – velkopekárenským. Také největší křesťanský svátek 
v roce bude mít na této výstavě zastoupení. Tradiční soutěž o nej-
lepší kolekce kraslic bude umístěna v hlavním sále výstavy. Do této 
soutěže se může každý přihlásit den před výstavou na tel. 721 311 
719. Výstava bude nejen pro dospělé, ale i pro mladou generaci, 
pro kterou pořadatelé připravili živé symboly Velikonoc – živé 
králíky a ovečky. Celá tato jarní výstava bude aranžována veli-
kým množstvím květin v kombinaci s vodou a dalšími přírodní-
mi materiály. Široký prodej všeho, co potřebuje každý zahrádkář 
a milovník přírody, bude pro všechny také připraven. Zeleninová 
sadba, květiny, okrasné stromky, zahrádkářské nářadí a pomůcky, 
velikonoční upomínky a řada dalších věcí, to vše připravili pořa-
datelé pro návštěvníky. Bohaté občerstvení na této výstavě je již 
samozřejmostí. Výstavní prostory jak v sokolovně v přízemí a 1. 
patře, v zahrádkářském domě, tak i na venkovních plochách bu-
dou rozšířeny na 2.000 m2. Parkování vozidel bude umožněno na 
vybraných regulovaných místech a bude zdarma. Na všechny ná-
vštěvníky se těší pořadatelé. Bližší informace na tel. 721 311 719.         

D O B R U Š S K Ý  H A S T R M Á N E K  Z V E

Centrum služeb pro rodinu Hastrmánek z Dobrušky vás zve na 
své akce.
JAK USPĚT V PRÁCI, RODINĚ I OSOBNÍM ŽIVOTĚ ..... 
A NEPŘIJÍT O NERVY
čtvrtek 27. 3. 2014 od 16 do 19 hodin

JAK VYJÁDŘIT EMOCE
úterý 15. 4. 2014 od 16 do 19 hodin

JÁ A RODIČ. DYNAMIKA VZTAHU
středa 7. 5. 2014 od 16 do 19 hodin

Přednášky se konají v malém sále Kina 70 Dobruška. Pro účast 
si rezervujte místa minimálně dva dny předem. Při rezervaci 
uvádějte počet dětí a jejich věk. Semináře jsou součástí projek-
tu „Tátové vítáni“ a jsou takovým jednoduchým průvodcem 
práv rodičů z oblasti sociální, psychologie, pedagogiky a zdra-
ví člověka. Vstup je zdarma.

SETKÁNÍ S JOGÍNKY – „NA ŽIVO“ SI ZACVIČÍME 
S LEKTORKOU KRISTÝNOU NEČASOVOU, ZNÁMOU 
Z ČT DÉČKO.
středa 16. 4. 2014 od 9 hodin v malém sále Sokolovny 
v Dobrušce
 Pojďte se s Jogínky proměnit v kočku, žabáka, strom, letadlo 
a další zvířata a věci. Zábavnou formou si s dětmi zahrajeme hry, 
procvičíme celé tělo, naučíme se dechová cvičení a uvolníme se. 
Program trvá do odpoledních hodin. Cena vstupného je 40 Kč.
tel.: 775 441 907 nebo e-mail: mc.hastrmanek@seznam.cz

Účastníci besedy využili příležitosti mít společné foto a autogram od 
Stanislava Motla. Na snímku Roman Barták a Stanislav Motl.

Zahájen zápis doZahájen zápis do 
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N A  J A R N Í  Ú K L I D  M Á T E  P R O F E S I O N Á L Y 
V  Č Á N C E !

Firma Eastmop spol. s r.o. sídlí v Čánce už od roku 1992, i když 
tehdy byla výroba skutečně v malém množství. Od počátků se 
zde vyrábí konstrukce menších i větších úklidových vozíků 
a postupem času se v kooperaci začaly vyrábět také plastové 
kbelíky různých velikostí. Prodejní sortiment je pochopitelně 
doplněn o další produkty potřebné k úklidu. Takže v areálu 
najdete jak zámečnickou produkční dílnu, tak poměrně velké 
skladovací a expediční prostory. Celý areál fi rmy je v jednom 
z nejstarších hospodářských statků v obci a tento ráz si budovy 
i pozemek uchovávají nadále, takže mnoho lidí si ani nevšimne, 
že se zde ukrývá průmyslová fi rma. Je to určitě tím, že majitelé, 
manželé Hyskovi, mají k historii místa citlivý přístup. Z tohoto 
statku pochází rodina paní Hyskové, která sem jako dítě ještě 
jezdila na návštěvu k prarodičům.
 Často slýchám od známých v okolí, že vůbec neví, že by tu 
nějaká taková fi rma byla. A vidíte, přesto je zde zaměstnáno 
přes 20 lidí z nejbližšího okolí. Navíc jsou v ČR pouze dva 
výrobci úklidové techniky, takže význam fi rmy není zanedba-
telný. Většina produkce míří do zahraničí, ale přece jen jisté 
procento zůstává v tuzemsku. Výrobky této fi rmy můžete vidět 
v nejbližším okolí třeba v Opočně nebo v Dobrušce ve školách 
a zdravotnických zařízeních, ale i v některých menších fi rmách 
nebo také ve velkých fi rmách jako je třeba Škoda Kvasiny. 
 Ale úklid není jen profesionální, doma uklízíme každý, ať 
už s velkým nebo malým nadšením. Ne každý může mít doma 
kompletní úklidový vozík, leckdy na to nejsou fi nance nebo 
prostor. Ale v dnešní době, kdy si chodíme do marketu kupovat 
bezdotykové úklidové náčiní, už každý ví, že i úklid lze udělat 
elegantně a ne s hadrem omotaným na koštěti. Okna se lešti-
la suchým novinovým papírem, to už je také přežitek, pokud 
máte kvalitní stěrku na okna. A vodu v předsíni, kterou tam 
nanesl domácí miláček nebo děti na botách, lze efektivně stáh-
nout podlahovou stěrkou. Prostě lze v sortimentu fi rmy nalézt 
i věci potřebné v každé běžné domácnosti. Bez uklízení to bo-
hužel nejde, ale když máte to správné náčiní, tak může uklízení 
jít lépe a rychleji.  K. Vošlajerová

v y š l o  v  t i s k u  —

Vážení čtenáři, rozhodli jsme se čas od času zveřejňovat 
v Opočenských novinách také články, které o našem městě vy-
šly v médiích. Nezaujatý pohled „zvenčí“ třeba vnese do někdy 
vášnivých diskuzí trochu klidu. (dš)

JEDNI  HO MILUJÍ ,  DRUZÍ  ZASE  NECHTĚJ Í .
 Z I M Á K  J E  O P O Č E Ň Á K Ů M  T R N E M  V  O K U

Jedni po jeho dostavbě volají, druzí o ní nechtějí ani slyšet. Zimní 
stadion rozděluje některé obyvatele Opočna i zastupitele. Jistá je 
však zatím jen jedna věc – že radost mohou mít odpůrci stavby, je-
likož k ní, zdá se, jen tak nedojde.
 „Myslím, že dostavba stadionu by byla potřeba. Určitě bych se 
na tom shodl s mužskou částí obyvatelstva," myslí si jeden z Opo-
čeňáků Luboš Kovář a není sám, kdo po dokončení volá.

Nemáme na to
Vedení města má však jiný názor. Podle starosty Štěpána Jelínka je 
plánovaná čtvrtá etapa – kompletní zastřešení stadionu, vybudo-

vání klubovny a restaurace – zatím zbytečná.
 „Zdá se mi, že se celá věc moc ‚hrotí‘. Taková stavba by stála 
kolem deseti milionů a město na ni nemá,“ prozrazuje svůj názor.
 Kromě varianty, která počítá s dostavbou klubovny i restaurací, 
je ve hře také zapláštění stadionu, což by bylo levnější.

Situace je vyhrocená
„Jenže by se pak mohlo stát, že nás potrápí vzduchotechnika a bude 

nás stát třeba milion korun," poznamenává starosta.
 Podle něj není jednoduché objekt uzavřít, mohla by prý na led 
ze střechy například kapat voda. „Situace by se musela řešit kom-
plexně. Je to zbytečně vyhrocené," odmítá kvůli případným kom-
plikacím levnější a rychlejší variantu Jelínek.
 Má pravdu v tom, že město stadion rozdělil na dvě části. Jedněm 
vadí to, že není dokončený, druhým jeho samotný provoz.
 To, že se některým obyvatelům Opočna zdá zimní stadion zby-
tečný, ukázali na nedávném zasedání zastupitelstva, kde se schva-
loval rozpočet.
 Lidem vadí, že město na provoz přispívá –  letos milion sto tisíc 
korun opočenskému hokejovému klubu, který ho provozuje.
 „Tyto peníze pokryjí provoz a také drobnou údržbu, větší sta-
vební akce a další nutné investice se budou platit nad rámec této 
částky," vysvětluje starosta Štěpán Jelínek.

Musí rozmýšlet
Stadion má však pochopitelně i své zastánce. „Zimák stojí, a tak 
nás stojí. Tak je to i s ostatními prospěšnými věcmi, které by těžko 
existovaly bez veřejných peněz. Myslím tím školství, zdravotnictví, 
kulturní či sportovní činnost a další.  Zimák je pro mnoho Opo-
čeňáků srdeční záležitostí, tak to je a vždycky bude," míní jedna 
z obyvatelek Opočna Marika Nachtigalová.
 Město se podle starosty Štěpána Jelínka rozhodně nebrání de-
batám o dostavbě stadionu.
 „Musíme dobře vědět, co přesně chceme, zda případně sežene-
me dotaci, kolik to bude stát a zda je to v současnosti vůbec potře-
ba," myslí si.

Kdo tohle má?
Obyvatelé by si prý měli uvědomit, že nikdo z vedení města není 
proti zimnímu stadionu. Ačkoli všichni nejsou jeho velkými fa-
noušky, nikomu podle starosty přespříliš neleží v žaludku.
 „Musíme si uvědomit, že jsme pouze třítisícové město. Kolik ta-
kových měst má zastřešený zimní stadion?" ptá se starosta. Přesto 
však poznamenává, že má Opočno silnou hokejovou základnu.
 „Hrají tu všechny věkové skupiny, jak žáci, tak dospělí. Na to 
bychom rozhodně neměli zapomínat." Zatím je však podle něj 
o dostavbě stadionu zbytečné vážně uvažovat.
 „Jednou za čas se takové tendence objeví, ale je to předčasné. 
Město není jen o zimním stadionu, ale také o dalších investicích,“ 
dodává starosta. 
 (vyšlo v Rychnovském deníku, 13. března 2014)
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s p o r t  —

N A  Z L A T O  B O H U Ž E L  N E D O S Á H L I

V pátek 7. března se v Opočně odehrál zápas, který se dá označit 
jako fi nálový  duel. Perličkou je, že tento souboj se odehrál mezi 
dvěmi „spřátelenými“ týmy Opočna a Semechnic a byl tedy ozna-
čen jako derby. Pro opočenské bohužel nedopadl dobře, a tak po 
výhře 5:4 „ukořistili“ pohár předsedy výkonného výboru Králové-
hradeckého svazu ledního hokeje semechničtí hokejisté.  Na zá-
pas a celou sezónu jsme se zeptali kapitána Opočna Míly Škrabala.

Jaké to vlastně je hrát o první místo v posledním zápase a ještě 
„bratrovražedný“ zápas se Semechnicemi?
Pro mě osobně to byl zážitek a vyvrcholení sezóny. Je jedno, jestli 
se jedná o extraligu nebo o druhou krajskou ligu, každý by si tako-
vý zápas chtěl zahrát a zažít svoje malé Nagano, proto to celé čtyři 
měsíce děláme. Věděl jsem, že se na tento zápas chystá spousta 
diváků, dokonce tací, kteří normálně na hokej nechodí. Zastavují 
tě a celý týden se ptají: „Tak co v pátek? Doufám, že vyhrajete?“ 
Nikdo netušil, že se sezona takto zamotá a že se o prvním místě 
bude rozhodovat v tomto utkání. 

Co se vlastně nepovedlo? Je semechnický tým opravdu tak dobrý?
Letos jsme s nimi prohráli čtyři utkání z pěti, nebudu tedy tvrdit, 
že to byla náhoda. Semechničtí chtěli víc a měli v některých mo-
mentech tolik potřebné štěstí. Dlouho si budu pamatovat rozho-
dující momenty těchto utkání, ať už se bude jednat o neproměně-
nou šanci či hloupé vyloučení. To všechno v konečném zúčtování 
sehrálo ohromnou roli.

Slavili jste druhé místo spolu se semechnickými hráči, nebo 
vás nešťastná porážka zdrtila?
Rád bych s touto otázkou připomenul, že po pátečním utkání ještě 
úplně rozhodnuto nebylo, ještě zde byla teoretická šance v neděli, 
kdy už jsme však osud sezóny neměli ve vlastních rukou. Museli 
jsme doufat, že se Jaroměři podaří porazit Semechnice, a my mu-
seli vyhrát v Třebechovicích. To se však nestalo a, ač to tak chvíli 
nevypadalo, Semechnice si první místo výhrou 8:4 pohlídali. 
 Když jsme se vrátili, někteří kluci ještě kroužili s medailemi 
a pohárem po ledě, pogratulovali jsme jim. Pro mě osobně to byl 
však zvláštní pocit, doufal jsem, že takto před svými blízkými bu-
deme slavit my. 

Myslíš, že se v Opočně chodí na hokej dostatečně? Jaká je ná-
vštěvnost v ostatních městech, kde hrajete?
Návštěvnost stadionu je vždy spojena s výsledky domácího týmu, 
ty jsme letos měly dost nevyvážené, a proto tak vypadala i naplně-
nost stadionu. Na zajímavější zápasy, zejména na ty se Semechni-
cemi, byla návštěva slušná, ale při některých jsem diváky na tribu-
nách doslova hledal, Petra Jelena jsem však vždy našel. 
 Ale musím říct, že u nás je situace lepší než na ostatních hřiš-
tích. Nikdy však nezapomenu na loňské klání ve Vrchlabí, kdy se 
na Opočno přišlo podívat téměř 800 diváků, to se domácím musí 
hrát úplně jinak.

Jak bys ohodnotil letošní sezónu? Na co se můžeme těšit v dal-
ší hokejové sezóně?
Když už se nám nepovedlo postoupit do baráže o první krajskou 
ligu, tak jsme chtěli první místo v lize druhé, a to se nám vybojo-
vat nepodařilo. Takže za mě negativně. Ale Opočenský hokej není 
pouze družstvo mužů. Co se nepovedlo nám, dohnaly mladší vě-
kové kategorie a na to je také důležité brát zřetel. 
 Čeká nás sedm měsíců bez ledu, co přinese nová sezóna, teď ne-
dokážu říct. Možná jiný herní model? Více mužstev? Kdo ví, ale já 
už se určitě těším. (pa)

P R O R A Z Í M E  D O  „ P R V N Í  A  T Ř Í D Y “ ?

Pro děvčata ze soutěžního týmu ženského volejbalu bude letošní 
jarní soutěž hodně těžká. Zimní soutěž se ženám podařila, díky 
tomu skončily na druhém místě. Pokud jim jarní soutěž vyjde také, 
mají možnost postoupit do 1. třídy, tedy do té nejvyšší. 
 Volejbalové družstvo tvoří 14 žen, které trénuje pan Josef We-
ber. Je to přísný trenér, který nikomu nic neodpustí a dává jim dost 
zabrat. „Chceš hrát, tak se snaž.“ Ženy trénují pod hlavičkou TJ 
Sokol Opočno a tréninky mají v tělocvičně ZŠ nebo na hřišti ve 
střední škole. 
 Jarní soutěž začíná již v dubnu. Tak nám držte palce a pokud 
vám vyjde čas, přijďte družstvo žen povzbudit. Rozpis zápasů 
bude zveřejněn na stránkách města i v opočenských novinách. 
 Za soutěžní družstvo kapitánka Šárka Škrabalová

Celá strana 19×26 cm 2720 Kč

1/2 strany 19×13 cm 1400 Kč

1/4 strany 9,5×13 cm 720 Kč

1/8 strany 9,5×6,5 cm 370 Kč

INZERUJTE U NÁS
tic@opocno.cz, 494 668 111
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 — S P O R T  –  H O K E J O V É  Z Á P A S Y

M U Ž I

 NE 23. 2. TJ So Čestice – HC Opočno  1:4 (0:1, 1:1, 0:2)
  B: Serbousek (Bartoň, Slezák), Serbousek, Slezák (Černík, 
  Serbousek), Šverák
 ČT 20. 2. HC Opočno – Sk Třebechovice p. O. "B" 10:3 
  (3:1, 0:0, 7:2)
  B: Jedlička (Pázler), Škrabal (Vedral), Slezák (Pohl), 
  Slezák (Vedral), Přibyl (Bury, Škrabal), Beránek 
  (Žid L., Pohl), Vedral (Černík), Černík (Vedral), Slezák 
  (Černík, Jedlička), Slezák

J U N I O Ř I

 NE 2. 3. HC Opočno – St.Nový Bydžov 9:2 (3:0, 5:2, 1:0)
  B: Šverák (Beránek), Sedlák (Mervart), Bury (Šverák), 
  Pázler (Bury), Janeček (Steklík), Šverák, Beránek (Šverák), 
  Steklík, Bury (Pohl, Beránek)
   St. Nový Bydžov – HC Opočno 3:3 (1:0, 2:2, 0:1)
  B:Pázler, Bury (Beránek), Steklík (Šverák)
 SO 22. 2. HC Opočno – TJ Sp. Nové Město n. M. 4:7 (0:2, 2:1, 2:4)
  B: Zajíček V. (Bury), Pohl (Beránek, Bury), Macek (Bartoň), 
  Beránek (Bury, Bartoň)

D O R O S T

 NE 2. 3. TJ HC Jablonec n. N. – HC Opočno 4:7 (1:3, 1:0, 2:4)
  B: Macek (Kopecký J.), Franc (Winkler), Krulich (Smola),
  Macek (Franc), Krulich (Winkler), Kopecký J. (Macek), 
  Vašata (Winkler, Smola)
 PÁ 21. 2. HC Opočno – SK Třebechovice 3:6 (1:3, 0:2, 2:1)
  B: Franc (Vašata), Smola (Macek), Franc (Vašata)

M L A D Š Í  Ž Á C I

 NE 2. 3. HC Opočno – HC Frýdlant 9:2 (1:1, 4:1, 4:0)
  B: Paštika (Volf), Mňuk, Mňuk (Volf), Paštika (Půlpán),
  Mňuk (Kubala), Mňuk, Pavlík (Mňuk), Volf (Jirka), Půlpán
 SO 1. 3. HC Opočno – SK Třebechovice p. O. 12:3 (2:0, 4:1, 6:2)
  B: Hlaváč (Mňuk), Pavlík (Hlaváč), Hlaváč, Půlpán (Volf), 
  Felcman M., Hlaváč (Pavlík), Felcman M., Paštika (Volf), 
  Ehl (Jirka), Hlaváč, Hlaváč (Pavlík), Hlaváč
 PÁ 28. 2. HC Opočno – HC Jičín 9:5 (4:1, 1:3, 4:1)
  B: Felcman M., Volf, Paštika (Volf), Felcman M., Půlpán,
  Hlaváč (Mňuk), Koudelka (Mňuk), Půlpán, Felcman M.
 SO 22. 2. St. Nový Bydžov – HC Opočno 9:4 (2:2, 1:2, 6:0)
  B: Koudelka (Sedláček, Jiruška), Mňuk (Hlaváč), Hlaváč
  (Pavlík), Hlaváč (Pavlík)
 

P Ř Í P R A V K A  2 0 0 5  
 NE 2. 3. HC Opočno – HC Jičín 10:2
  B: Hvězda (Felcman), Hvězda (Felcman), Paseka (Krivčík),
  Petera, Felcman (Petera), Švagr (Hvězda), Felcman 
  (Hvězda), Hvězda, Kopecký, Felcman
 ČT 27. 2. HC Opočno/Třebechovice p. O. – Královští lvi HK 6:6
  B: Felcman, Hvězda (Felcman), Hvězda, Felcman, 
  Felcman, Felcman 
 NE 23. 2. HC Opočno/Třebechovice p. O. – HC Wikov Hronov 0:17

M I N I H O K E J  2 0 0 4   
 SO 1. 3. HC Opočno – TJ Sp. Nové Město n. M. 14:11
  HC Opočno – HC Vrchlabí 4:6
  B: Paseka, Petera (Krivčík), Sobotka, Petera 
 SO 22. 2. HC Opočno – HC Dvůr Králové n. L. 21:3
  B: Ohnoutek, Ohnoutek, Paseka (Dvořák), Paseka (Dvořák),
  Ohnoutek, Bašová, Ohnoutek (Krivčík), Ohnoutek, Bašová, 
  Krivčík, Krejzlová (Paštika), Krivčík (Ohnoutek), Paštika, 
  Sobotka, Krivčík, Ohnoutek (Krivčík), Dvořák (Paseka), 
  Krejzlová, Krejzlová, Paseka (Dvořák), Bašová
  HC Opočno – HC Jičín 13:7
  B: Paseka (Sobotka), Ohnoutek (Bašová), Paseka (Dvořák), 
  Dvořák (Paseka), Paseka (Dvořák), Krejzlová (Paštika), 
  Krivčík,Paseka (Dvořák), Paseka (Dvořák), Krejzlová, 
  Paseka (Dvořák), Dvořák (Paseka), Sobotka (Dvořák)

P Ř Í P R A V K A  2 0 0 6 
 NE 9. 2. HC Opočno – HC Náchod 4:9 (1:3, 3:2, 0:4)
  S Náchodem kluci drželi krok po dvě třetiny. Třetí začali velmi  
  vlažně a dvě rychlé branky je dostaly na kolena.
  HC Opočno – SK Třebechovice p. O. 2:17 (1:3, 1:7, 0:7)

T U R N A J  O K R E S N Í H O  P Ř E B O RU  „W I N T E R  C L A S I C “
 NE 26. 1. HC Opočno – SK Žamberk 3:1
  B: Zamastil, Ohnoutek, Havlíček
   HC Opočno – HC Rychnov nad Kněžnou 5:1 
  B: Havlíček 2x, Zamastil 2x, Dobýval
  HC Opočno – SPARTAK Nové Město nad Metují 1:6
  B: Havlíček
 NE 12. 1. HC Opočno – HC Nový Bydžov 8:3
  B: Zamastil 2, Ohnoutek 2, Dobýval, Pithart, Bundal, 
  Havlíček
  HC Opočno – HC Krkonoše 5:18
  B: Zamastil 2, Ohnoutek 2, Havlíček
  
  1.      SPARTAK NOVÉ MĚSTO  
  2.      HC OPOČNO       
  3.      HC RYCHNOV NAD KNĚŽNOU
  4.      SK ŽAMBERK 

 „ S I L V E S T R O V S K Ý  T U R N A J “  V  O P O Č N Ě
 ÚT 31. 12. HC Opočno – SPARTAK Nové Město nad Metují 4:5
  B: Zamastil 2x, Ohnoutek, Havlíček
   HC Opočno – SK Žamberk 6:0
  B: Havlíček 2x, Ohnoutek 2x, Šnajdr, Králíček
  HC Opočno – HC Rychnov n. K. 2:4
  B: Šafářová, Havlíček

  1.      SPARTAK NOVÉ MĚSTO  
  2.      HC RYCHNOV NAD KNĚŽNOU   
  3.      HC OPOČNO  
  4.      SK ŽAMBERK 
 Připravila Michaela Králíčková

Příští číslo vyjde 10. 4. 2014 — Uzávěrka 1. 4. 2014 v 15 hodin


